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POLSKO: Když znám vztah svých krajanů ke svobodě, nedovedu si představit, že by Polsko mohlo
přistoupit na povinné očkování proti covidu-19, prohlásil prezident republiky Andrzej Duda v
Budapešti během summitu hlav států V4.

Během schůzky prezidentů států V4 byl polský prezident Duda dotázán na zavedení povinného
očkování v Polsku. Prezident na tento dotaz reagoval následovně:

„Nedovedu si představit, že by bylo možné nutit naše rodáky do očkování,“ uvedl polský prezident a
vysvětlil, proč tomu tak je: „Znám přístup svých rodáků a jejich smysl pro svobodu.“

Nehledě na to vyzval své rodáky k tomu, aby se nechali očkovat: „Vyzývám všechny, aby se nechali
očkovat,“ řekl Duda. Zdůraznil ale, aby k této otázce občané přistupovali odpovědně a zvážili
všechny pro i proti.

 

Polský prezident vysvětlil, že 90 procent lidí, kteří jsou hospitalizováni s nemocí covid-19, představují
osoby, které nebyly očkovány. U osob, které byly očkovány, ale navzdory tomu se nakazily, se nemoc
projevuje jako lehká chřipka.

Podle Dudy pro osoby, které nebyly naočkovány, může nemoc skončit špatně, někdy až tragicky.

Proto ještě jednou apeloval na Poláky, aby se nechali očkovat, přičemž zdůraznil, že si neumí
představit, že by je k tomu nutil. Očkování proti covidu-19 je v Polsku dobrovolné. Žádná sociální
skupina ani pracovníci určitých profesí nemusejí být povinně očkováni.

Otázka migrantů

Polský prezident se vyjádřil také k otázce migrantů. Doufá, že Rusko pomůže zabránit organizaci
kanálu nelegální migrace z Afghánistánu do Evropské unie.

„Samozřejmě, může tady být situace, kdy lidi z Afghánistánu půjdou přes pozemní hranice, přes
Rusko. Doufám, že taková situace nenastane. Doufám, že ruské úřady se zachovají odpovědně a
nedopustí, aby vznikla krizová situace takového typu na pozemních cestách,“ uvedl Duda na mítinku
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po schůzce prezidentů států V4.

Dále pohrozil Bělorusku sankcemi, pokud bude organizovat transport migrantů z Afghánistánu
leteckým způsobem.

„Samozřejmě takové nebezpečí existuje. Když úřady budou chtít vytvořit podobnou krizi přes letecké
spojení s Afghánistánem, tak samozřejmě, že jí vytvoří. A to vyžaduje aktivní kroky běloruského
režimu. Když bude tento režim konat tímto způsobem, jsem hluboce přesvědčen, že bude následovat
reakce ze strany mezinárodního společenství, především ze strany Evropské unie, která bude konat
uvalením tvrdých sankcí, které jednoduše zablokují praktiky tohoto typu,“ řekl Duda a dodal:
„Mezitím ano, riziko je absolutně reálné,“ řekl na závěr.

Připomeňme, že v listopadu se u hranice mezi Běloruskem a Polskem shromáždila skupina migrantů
čítající přes dva tisíce lidí. Snažili se překročit hranici přes hraniční přechod Bruzgi v Grodněnské
oblasti (z polské strany přechod Kuznica), avšak byli zastaveni polskými vojáky pomocí speciálních
prostředků. Běloruská vláda připravila pro migranty jako ubytovnu transportní logistické středisko v
blízkosti hraničního přechodu.
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